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PROTOKÓŁ NR XXVII/2021 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 25 marca 2021 r. 

 

 

Na stan 14 radnych obecnych było 15 radnych. 

Nieobecny radny – P. Cisek. 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Porządek obrad Sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Informacja z działalności Wójta Gminy Damnica w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Damnicy za         

2020 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

za 2020 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2021 - 2029. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków w budżecie 

Gminy Damnica stanowiących fundusz sołecki. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2021 roku". 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do zasobu mienia 

komunalnego Gminy Damnica. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie Sesji. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj. 17 stycznia 2021 

r. został sporządzony, podpisany i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Damnica. 

 

Ad. 2 

Wójt Gminy A. Kordylas przedłożył Radzie Gminy informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

 Ad. 3 

Informację z realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych w okresie 

międzysesyjnym radni otrzymali i zapoznali się z nią. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do informacji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Zgodnie z obowiązkiem wynikającym z art. 110 

ust. 9 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Damnicy przedłożyła Radzie Gminy „Sprawozdanie z działalności 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Damnicy za 2020 rok”. 

Sprawozdanie radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o Sesji w celu zapoznania się. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi do sprawozdania? 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych przedłożyła Radzie Gminy „Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2020”. 

Sprawozdanie radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o Sesji w celu zapoznania się. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi do sprawozdania? 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica w dniu 24 marca 2021 r. 

złożył autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 
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Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

Autopoprawka stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej autopoprawki. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie zgłoszonej autopoprawki        

i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że autopoprawka Wójta Gminy z dnia 24.03.2021r. 

została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się z pytaniem w kwestii rozbudowy sieci kanalizacyjnej. 

Jednym z punktów jest rozbudowa sieci w Damnicy pod budownictwo mieszkaniowe. Czy 

chodzi tu o ulicę Ogrodową i Polną? Ile zostało wydanych pozwoleń na budowę lub ile osób 

ubiega się o pozwolenie na budowę w tym rejonie? 

 

Dyrektor ZGK w Damnicy A. Winsztal odpowiedziała, iż na chwilę obecną są trzy wnioski. 

Łącznie planuje się 17 mieszkań, jeśli chodzi o warunki podłączenia wody i kanalizacji. Od 

jednego podmiotu jest 9, 12 wniosków i dwa osobne wnioski na domy jednorodzinne. Prócz 

tego prywatny podmiot będzie budował 50 innych domów, które będzie chciał podłączyć do 

sieci. Wobec powyższego należy rozszerzyć sieć kanalizacyjną w tym rejonie. Po konsultacji 

z projektantami, którzy uznali, że zasadne jest aby budować drugą nitkę równoległą ze 

względów technicznych, aby nie obciążać tej która jest. Warunki przyłączy technicznych 

zostały już wydane. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI: (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXVII/288/2021 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2021 r. została podjęta. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2021-2029 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica w dniu 24 marca 2021 r. 

złożył autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

Autopoprawka stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej autopoprawki. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie zgłoszonej autopoprawki        

i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Damnica na lata 2021 - 2029 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 
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Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że autopoprawka Wójta Gminy z dnia 24.03.2021r. 

została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały       

i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2021 – 2029 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXVII/289/2021 w sprawie  zmian              

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2021-2029, została podjęta. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków w budżecie Gminy 

Damnica stanowiących fundusz sołecki. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków w budżecie Gminy 

Damnica stanowiących fundusz sołecki 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI: (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXVII/290/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie środków w budżecie Gminy Damnica stanowiących fundusz sołecki, 

została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2021 roku". 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2021 roku" 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI: (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXVII/291/2021 w sprawie w sprawie 

przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2021 roku", została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  nabycie nieruchomości do zasobu mienia 

komunalnego Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do zasobu 

komunalnego Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI: (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że uchwała Nr XXVII/292/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości do zasobu komunalnego Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI: (1) 

Paweł Cisek 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXVII/293/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 12 

Radna I. Mędrkiewicz podziękowała dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku 

Panu M. Ogarkowi za podjęcie skutecznych działań, które spowodowały usunięcie 

niebezpieczeństwa, które było przy ulicy Witosa przy wjeździe na parking przy sklepach 

gminnej spółdzielni. Były tam duże dziury i wyboje, które stwarzały niebezpieczeństwo i po 

interwencji zostały uzupełnione i wyrównane. 

 

Radna Powiatu Maria Janusz przedstawiła Radzie Gminy informacje na temat, co zostało 

zrobione, co jest robione i co będzie robione. Tematem, który najbardziej wszystkich 

interesuje jest temat budowy dróg powiatowych na terenie gminy Damnica. Jeżeli chodzi        

o inne inwestycje to oczywiście postępy prac na terenie Ośrodka Szklono Wychowawczego, 

są to prace zewnętrzne. Natomiast jak wygląda sytuacja, jeżeli chodzi o drogi powiatowe na 

terenie gminy i prace związane z przebudową. Kilkanaście lat temu słupskie samorządy,        

w związku z lokalizacją tarczy antyrakietowej na terenie Redzikowa, wystąpiły do rządu 

polskiego o wsparcie. Celem tych wystąpień były rekompensaty z tytułu lokalizacji tarczy        

i ograniczeń, jakie w związku z tarczą się wiązały. W tym aspekcie również gmina Damnica 

występowała o ujęcie naszej gminy, ponieważ dwa pierścienie ochronne również obejmują 

naszą gminę. Po kilkunastu latach a dokładnie 17 października 2019 r. na Akademii 

Pomorskiej podpisana została umowa w obecności premiera Mateusza Morawieckiego 

między o dofinansowanie słupskich samorządów właśnie z tytułu rekompensaty. Kwota 

całościowa rekompensaty to 115 mln.zł. dla wszystkich samorządów. Jeżeli chodzi o gminę 

Damnica to środki zostaną przeznaczone między innymi na remont dróg dojazdowych             

i wyjazdowych z Damnicy. Jest to oczywiście droga Damnica-Mrówczyno, Damnica-

Główczyce i Bobrowniki-Grapice. Na podstawie uchwały Rady Powiatu Słupskiego z dnia 25 

lutego 2020r. inwestycje wprowadzone zostały do budżetu Starostwa Powiatowego. Zostały 

również ujęte w wieloletniej prognozie finansowej oraz w wieloletnich zadaniach 

inwestycyjnych, również na rok 2021. W wykazie zadań inwestycyjnych na ten rok znajdują 

się również drogi wymienione. Wobec powyższego w lutym 2020r. Rada Powiatu Słupskiego 

zwiększyła środki przeznaczone na wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę 

dróg powiatowych. Jest to odcinek drogi nr 1135G Damnica-Mrówczyno, nr 1139G odcinek 

Damnica-Główczyce i nr 1142G odcinek Bobrowniki-Grapice. W związku z tym nakłady 

finansowe zabezpieczające realizację tej inwestycji zostały ujęte. Zabezpieczona kwota 

całościowa wynosi 7.204.450 zł. Kwota ta została rozpisana na poszczególne lata i tak: na 

2020r. – 832.000 zł, na 2021r. – 1.705.950 zł., na 2022r. – 2.509.200 zł. oraz na 2023r. – 

2.157.300 zł. Kwoty te nie obejmują wsparcia finansowego rządu. W związku z tym 

finansowanie wymienionych wyżej inwestycji przebiega następujący sposób: 80% kwoty 

inwestycji pochodzi z rekompensaty, czyli dotacji rządowej, 10% kwoty to koszty powiatu     

i kolejne 10% kwoty to koszty gminy. Radna M. Janusz przedstawiła komplet dokumentów 

potwierdzających przedstawione informacje, przekazane zostały radnym do zapoznania się. 

Co zostało zrobione, na jakim etapie prace i co w planach. Po zabezpieczeniu środków 

finansowych powiat jest na etapie przygotowania projektu i uzyskania pozwolenia na 

budowę. Termin realizacji tego etapu to maj 2021r. Do tej pory zostały również przez Zarząd 

Dróg Powiatowych zebrane wstępne wnioski od mieszkańców. Natomiast w maju po 
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opracowaniu projektu i uzyskaniu pozwolenia na budowę zostanie zorganizowane przez 

powiat spotkanie wszystkich stron (strony powiatu, strony gminy i innych zainteresowanych 

samorządów typu rady soleckie). Na wszystkie drogi, które zostały wymienione trwa 

opracowywanie dokumentacji, ma to się zakończyć wydaniem pozwolenia na budowę. Jeżeli 

chodzi o plany to powiat przechodzi do zamierzeń, w jaki sposób będzie to dalej realizowane. 

Założenia są następujące: odcinek drogi nr 1135G Damnica-Mrówczyno realizacja na rok 

2022 i jest to również data zakończenia, odcinek drogi nr 1139G Damnica-Główczyce 

realizacja na rok 2023 i również w tym roku zakończenie, odcinek drogi Bobrowniki-Grapice 

pozostaje w planach powiatu do realizacji w 2022r. i również w tym roku zakończenie prac. 

Realizacja prac rozłożona jest na lata, ponieważ powiat nie dostanie rekompensaty 

jednorazowo w całości. Środki będą przekazywane w transzach w określonych latach. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił uwagę, że z przedstawionej informacji wynika, że w 2022 

roku realizowane będą dwie drogi. Czy nie jest to pomyłka? 

 

Radna Powiatu M. Janusz odpowiedziała, że nie jest to pomyłka. W 2022 roku w planach jest 

budowa drogi nr1135G Damnica-Mrówczyno oraz drogi nr 1142G Bobrowniki-Grapice. 

Potwierdzeniem tego są przekazane dokumenty. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas stwierdził, że według dokumentów, które otrzymał od Starosty 

Słupskiego to droga Bobrowniki-Dąbrówka data realizacji jest w 2021 roku. Mamy 

porozumienia i wszystkie dokumenty mówiące o tym, że ta droga miała być robiona               

w obecnym roku. Na spotkaniu z wójtami gmin Potęgowo i Główczyce także potwierdzono te 

sytuację. Natomiast Starosta powiedział, że ze względu na sprawy związane                             

z projektowaniem oraz z tak zwaną specustawą, czyli pozyskiwanie pewnych terenów, o które 

należy drogi poszerzyć wszystkie drogi mają być przesunięte o rok czasu. Jednak Starosta 

zastanawiał się nad tym, że być może jakieś drogi w tym roku będą tutaj realizowane. Stąd też 

ma się odbyć spotkanie w maju na ten temat, ponieważ nadal utrzymujemy, że droga 

Bobrowniki -Grapice zgodnie z tym, co zapisane jest w dokumentach ma być realizowana      

w 2021 roku. Należy także potwierdzić, że gmina ma takie same prawa do projektów i innych 

rzeczy, ponieważ finansuje je w tej samej części, co powiat. Damnica, jako jedyna gmina 

przekazała powiatowi 300.000 zł. na opracowanie projektów. Wszyscy staramy się, aby drogi 

te jak najszybciej powstały i powstaną. Radna M. Janusz stwierdziła, że samorządy 

kilkanaście lat starały się o rekompensatę jednak dopiero dzięki staraniom posła Piotra 

Mullera, który jest rzecznikiem rządu i obecnej koalicji rządzącej ta rekompensata powstała. 

Tutaj należy się pochylić i podziękować panu posłowi za to, że te inwestycje będą. 

 

Radna Powiatu M. Janusz stwierdziła, że nie wie, jakie informacje zostały przekazane 

Wójtowi  i na jakim zebraniu. Radna posługuje się dokumentami, które są oficjalnymi 

dokumentami Rady Powiatu Słupskiego. Zgodnie z załącznikiem nr 4 do uchwały już w roku 

2020 wszystkie inwestycje zostały ujęte pod pozycją nr 6 i rozpisane dokładnie na lata. Rok       

2022 i 2023 to lata, w których ujęte są wszystkie inwestycje w całości. Nie ma podziału, że 

jedną drogę robi się takim trybem a drugą innym trybem. Wszystko na podstawie 

dokumentów starostwa i powiatu. Jeżeli chodzi o sprawę rekompensat to powinien to być 

temat, który napawa wszystkich radością i dumą, dlatego, że za parę lat gmina będzie miała 

drogi, z których wszyscy będą się cieszyć. Praca samorządów właśnie na tym polega, że jeden 

zaczyna, drugi kontynuuje a trzeci kończy. Jest wiele osób, które przyczyniły się do tego, że 
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te rekompensaty po tylu latach powstały. Trudno, aby wymienić z imienia i nazwiska, gdyż 

nie ma wiedzy, kto tak naprawdę przyczynił się. Wszyscy razem powinni cieszyć się z tego 

osiągnięcia. Natomiast terminy rozpoczęcia prac uzależnione są przede wszystkim od 

wydania pozwolenia na budowę. 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że nie chodzi o to, aby się licytować, kto ma większy 

udział a kto mniejszy. Drogi są potrzebnie. Pytanie jednak jest takie Panie Wójcie, czy budżet 

gminy w 2022 roku wytrzyma dwie tak duże inwestycje? 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, że na podstawie dokumentów otrzymanych od 

Starosty zaproponował Radzie w uchwale budżetowej w grudniu 2020r. środki w wysokości 

440.000 zł. na drogę powiatową Bobrowniki – Grapice. Wójt posiada obecnie dokument, 

który otrzymał od Starosty w ubiegłym tygodniu, z którego wynika, że droga Bobrowniki-

Grapice wpisana jest na 2021 rok. Wójt ma nadzieję, że na spotkaniu ze Starostą w maju 

wszystko się wyjaśni. Wójt zamierza na spotkanie zaprosić także posła Piotra Mullera, aby 

przedstawił, jakie działania prowadził w kwestii tych dróg. 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że nie wie, dlaczego w pierwszej kolejności miałaby 

być robiona droga Damnica-Mrówczyno aniżeli droga Bobrowniki-Grapice. Wiadomo 

wszystkim, że w pierwszej kolejności miała być robiona droga Bobrowniki-Grapice. 

Dlaczego droga Damnica-Mrówczyno? Tam będzie budowany węzeł jak będzie robiona S6    

i będzie przebudowa tej drogi. Więc może warto wstrzymać się z tą inwestycją. 

 

Radna Powiatu M. Janusz wyjaśniła, że w tej chwili nie ma jeszcze ostatecznej decyzji na 

temat kolejności budowy dróg, bo nie wiadomo jeszcze, która z tych dróg otrzyma 

pozwolenie na budowę. Na spotkaniu w maju będą dokumenty i dopiero wtedy zapadnie 

decyzja, która droga kiedy będzie robiona. Dzisiejsza dyskusja na ten temat jest 

bezpodstawna. 

 

Przewodniczący K. Kozina zaprosił Radę Powiatu, Starostę, aby przejechali drogą 

Bobrowniki-Grapice i zobaczyli jak ta droga wygląda, w jakim jest stanie. Nie jeden 

samochód został tam uszkodzony. Przewodniczący stwierdził, że jeżeli zapadnie decyzja, że 

w pierwszej kolejności będzie robiona droga Damnica-Mrówczyno to się pod tym nie 

podpisze, ponieważ nie zgadza się na taką kolejność. Rada nie zgadza się na to, ponieważ też 

ma w tej kwestii coś do powiedzenia a nie tylko powiat. Droga Damnica-Mrówczyno była 

robiona kilka lat temu, natomiast do Grapic nie pamięta takiego remontu. 

 

Radna Powiatu M. Janusz stwierdziła, że nie da się wciągnąć w przepychanki słowne i tego 

typu dyskusję. Jest deklaracja współpracy ze strony powiatu, jest deklaracja jawności zapytań 

i wszystkiego, co dotyczy tej sprawy. 

 

Radny P. Pałucki zwrócił się z pytaniem, jakie są zamierzenia powiatu w kwestii przebudowy 

drogi w Starej Dąbrowie? 

 

Radna Powiatu M. Janusz odpowiedziała, iż droga ta jest także ujęta w zadaniach 

inwestycyjnych, które są przewidziane na rok 2021.  
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Sołtys W. Francuz stwierdził, iż szkoda, że Radna Powiatu nie mieszka w Dąbrówce, gdyż 

wówczas droga ta byłaby robiona w pierwszej kolejności. Radna pełni funkcję już dwa i pół 

roku tj. 30 miesięcy i tylko dwa razy uczestniczyła w Sesji Rady Gminy. Radni Powiatu 

decydują w sprawie dróg, których nie widzieli i nie wiedzą w jakim są stanie. To jest chora 

sytuacja. Kiedy Pani Radna ostatnio jechała drogą Bobrowniki-Dąbrówka? Droga ta jest 

bardzo zniszczona. Sołtys stwierdzi, że nie powiedział jeszcze ostatniego słowa, jak będzie 

trzeba to mieszkańcy zablokują drogę w Mianowicach. Remont tej drogi przesuwany jest        

z roku na rok. Mieszkańcy tego już nie wytrzymują. 

 

Radna Powiatu M. Janusz stwierdził, że nie będzie komentowała wypowiedzi sołtysa i na 

takim poziomie nie będzie rozmawiała. Jeżeli będzie rzetelna dyskusja na określonym 

spotkaniu to bardzo chętnie weźmie w niej udział. 

 

 

Ad. 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 13:00 zamknął obrady XXVII Sesji 

Rady Gminy Damnica. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 

 

 


